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“At være katolik er
som at spille
Champions League
hver dag”

Leonardo Agustina er en af de
præster som for nylig blev
ordineret til præst i Rom. Indtil
da arbejdede han som
journalist. Som sådan, giver
han følgende råd: ”Smil, Gud er
ved at filme dig”.

15.06.2008

Du studerede til journalist ved
Ponpeu Fabra universitetet, og nu



er du blevet ordineret til præst. Er
der noget fra dine studier, som du
kan bruge i denne nye etape af dit
liv?

Selvfølgelig. Det ideal, jeg havde som
journalist, er blevet radikalt
omformet, og derfor holdt i live. Jeg
brænder efter at oplyse om den mest
transcendentale begivenhed i
historien: Om Jesu Kristi liv.

For at du bedre kan forstå mig: nu vil
jeg fortsætte med at arbejde for en
nyhedskanal med 2000 års historie
og som med sikkerhed vil fortsætte
med at eksistere indtil dommedag
om eftermiddagen, hvor
journalisterne, der på det tidspunkt
er tilstede, så definitivt kan lukke
med en bemærkning som: det er det
hele, nu er nyhederne slut...

Hvis du skulle opsummere det
kristne budskab i en overskrift,
hvordan skulle det så lyde?



Smil, Gud er ved at filme dig.

Du er doktor i moralsk teologi,
med en doktorgrad om de
bioetiske modeller som er fremme
i kommunikationsmedierne. Hvad
er dine konklusioner?

Jeg har fundet 3 slags svar på de
nuværende bioetiske problemer. De
er inspireret i følelserne, i
liberalismen, og i utilitarismen. Det
har ført mig til at se, at der findes
personer ,som er meget ivrige efter
at forsvare et ideal, og at Gud kan
forenes med dette ideal, samtidig
med at Han langt overvinder detl.
Faktisk udtømmer ingen af disse
strømninger, selvom de til dels er
gyldige, hele sandheden om
mennesket.

Jeg mindes en klassekammerat som
en gang sagde til mig: da jeg var lille
døde en af mine veninder, og siden
da er jeg hvert år på hendes dødsdag
gået i kirke og har bedt en bøn. Så



foreslog jeg ham: og hvorfor kun
gøre det den ene dag? Af og til leder
vi efter Gud men har fødder af bly, og
tager vores forbehold, som om vi var
bange for at ”formeget” Gud kunne
blive en hindring. Det kristne
budskab er så utroligt smukt, man
bliver svimmel af det.

Er Gud stadig en nyhed idag, i det
20. århundrede?

Hvis en agnostisk person ville spørge
mig, ville jeg med Benedictus XVI
sige, med risiko for at de ville kunne
komme videre end: Et si Deus
daretur? (og hvis Gud eksisterer?)
Ofte tænker folk på den yderste
konsekvens ligesom i straffesparkene
i fodbold: hvis jeg får den i mål – fint,
men hvis jeg ikke gør det...

Helt oprigtigt, jeg bryder mig ikke om
at planlægge tingene så man kan
ende med et 0 – 0. Jeg synes det er
meget mere atraktivt at gå ud for at
vinde, risikere lidt en gang i mellem,



for vi katolikker vi spiller altid
hjemme. Hvis vi går ud på den måde,
er dommeren velvillig overfor os, og
i et undtagelsestilfælde, hvor det
kommer til straffespark, så giver han
målet til os. At være katolik er det
samme som at spille
mesterskabsturneringen hver dag.
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